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RESUM DEL CONSELL DE BARRI DE CIUTAT MERIDIANA 

 

Consell de Barri de Ciutat Meridiana 

13 de febrer de 2023  

Centre Civic Zona Nord.  

Horari , de 18 a 20h. 

Composició de la taula: Conseller de barri, Toni Pallares; Vicepresidenta del Cdb, Eva Tolosana;. 

Gerent, Gabriel Duarte; Regidor, Xavier Marcè. 

Assistents 

Grups polítics: Cs, Juan del Olmo; Bcn en comú, Rosi Martin; ERC, Miquel Román. 

Aproximadament hi ha un 30 veïns/es.  

 Ordre del día. 

* Balanç mandat 

* Torn obert de paraula 

Iniciat el consell fan acte de presència membres de l’AVV Ciutat Meridiana portant 

cartells/pancartes de queixes que deixen al Regidor. No es queden al consell. Després el 

Regidor comenta en veu alta tots els cartells (jardins, pas Aqüeducte a Montcada, mobiliari 

urbà, local AVV CM, història del barri i equipaments, falta de contenidors, temes manteniment 

mobiliari públic, estat d’alguns carrers, CGG, vivenda digna, obres) Comenta que són temes 

que s’estan treballant i que no té cap inconvenient en comentar. 

1. Balanç mandat 

El Regidor fa un relat de tot el que s’ha fet durant el mandat i el que queda per fer. Explica el 

paper de l’Ajuntament i el del Districte en la relació amb els veïns. El Districte recull totes les 

propostes i inquietuds dels veïns però no sempre té la capacitat directa per poder dur-les a 

terme. La majoria de les vegades corresponen a programes que depenen directament de les 

àrees centrals. 

L’Ajuntament funciona segons dos plans d’actuació que es decideixen al començament de la 

legislatura que condicionen tot el mandat, ja que tot allò que no està contemplat en aquests 

documents és molt difícil de realitzar. Un és el Pla d’Actuació Municipal (PAM) i el segon, molt 

més important, és el Pla d’Inversions Municipal (PIM), basat en projectes executables.  

Es fa la presentació per power point de tots els projectes que s’han fet: 
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Neteja: hi ha hagut un canvi de contracta que ha portat, en el seu inici, alguns problemes i 

retards en la normalització de la neteja. Millores: reducció de sorolls, major eficàcia, control 

ecològic, fusió dels serveis de Parcs i Jardins i la neteja ordinària, programes de millora i 

educació per la convivència i el civisme. 

El Toni Pallarés remarca la idea del Regidor de fer reunions i passejades setmanals amb 

veïnes/veïns, neteja, parcs i jardins i tècnics per trobar i millorar els punts negres del barri. Un 

sistema semblant s’ha exportat a altres barris i districtes de la ciutat. 

Seguretat: s’ha fet un increment important a la plantilla de la GU. A la Zona Nord hi ha 

presència de la policia de barri (1 sergent, 1 caporal i 11 agents) que s’hauria de millorar, ja 

que és una dotació per tota la Zona Nord, no per cada barri.  

Vivenda: barri molt afectat pels desnonaments. Tema molt complex. Deficit d’inversions per 

part de la Generalitat, l’Ajuntament no té recursos per si mateix per resoldre’l. A més les 

competències estan repartides entre Estat, Ajuntament i Generalitat. Tot i que s’està 

construint, continua havent barris on hi ha un dèficit de vivenda. Tothom que pateix un 

desnonament rep atenció per part de Serveis Socials i obté la protecció pels menors que hi 

puguin haver.  

Conflicte per resoldre problemes a les zones de propietats privades i interblocs. Hi ha zones 

d’ús públic però que són privades, dificultant les actuacions. 

El Toni Pallarés puntualitza que s’està fent un treball preventiu per evitar els desnonaments: 

ajuts pel pagament del lloguer, ajuts pel pagament de l’hipoteca, ajudes per pagar IBI, etc. 

Recuperació econòmica i comercial: dimensió de districte, no de barri. Nou Barris és el 

districte amb millors xifres de recuperació econòmica després de la pandèmia. A la Zona Nord 

no es nota tant, però s’han de fer propostes per parts de la ciutadania per recuperar les zones 

comercials del barri, com el mercat de la Pl Roja, en el qual s’invertirà. La realitat és que a 

Ciutat Meridiana aquest tema és molt limitat, tot i que s’han fet intents per revitalitzar el 

comerç partint d’iniciatives ciutadanes. S’han fet polítiques molt dures amb el comerç digital. 

Escletxa digital: es disposa de recursos per reforçar la millora educativa en termes digitals: 

Cibernarium, projecte Connectem Barcelona, programa Xarse, Institut Tecnologia. Són serveis 

de ciutat presents al districte i alguns d’ells a la Zona Nord. 

Pla activació locals buits: s’han comprat locals del districte i s’està pendent de propostes 

empresarials per poder utilitzar. 

Toni Pallarés comenta que concretament a Ciutat Meridiana hi ha 3 locals que estan dins del 

programa Impulsem el que fas per remodelar el local i per obrir nous negocis. 
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Plans d’Ocupació: Torre Baró i Ciutat Meridiana són dues zones prioritàries, encara que 

puntualment poden anar a Vallbona. Les persones contractades són dels barris de Torre Baró i 

Ciutat Meridiana. 

Mobilitat i accessibilitat: les escales mecàniques i els ascensors són temes prioritaris. S’han fet 

inversions en aquest tema. 

Escola d’Adults de Ciutat Meridiana: Des de Consorci i Generalitat està considerada no com 

escola d’adults sinó com una aula de formació i depèn de l’ escola d’adults Freire. Ens van 

proposar el trasllat a l’Institut Picasso. Des de Districte s’ha considerat que es replantegi la 

situació. S’ha plantejat ubicar-la en un nou local juntament amb l’AVV Ciutat Meridiana. S’està 

treballant. 

Ajuts a famílies amb infants, atenció domiciliària, ajuts inclusió, ajuts a cultura de gènere, 

etc.: són serveis que es van fent amb normalitat. 

SEM: està aprovat. Ja hi ha local. Punt estable d’ambulància. 

Inversions: s’ha fet una gran inversió al barri: construcció del Parc de l’Aqüeducte i posterior 

il·luminació Parc Aqüeducte i millora de l’espai de petanca, manteniment plantació verd, 

connexió Pedraforca amb Agudes, escales mecàniques i urbanització de l’entorn Fase I i Fase II, 

substitució trams antics d’escales mecàniques (de la Pl Roja fins el mercat, del Parc Aqüeducte 

fins Rasos de Peguera), replantació c/ Perafita, petites reparacions aparcament, arranjament 

del local de l’AVV Ciutat Meridiana, adquisició de vivendes, reparacions puntuals de voreres, 

millora d’insonorització del Centre Cívic Zona Nord, millores en centres d’educació, adequació 

mòduls casal gent gran, passera Ciutat Meridiana/Can Cuiàs, millora piscina CEM Can Cuiàs. 

El Regidor comenta la instal·lació ascensors del C/ Pedraforca amb els ajuts atorgats. 

Transport urbà: s’ha produït un canvi en el model de mobilitat d’autobusos a la Zona Nord. 

S’ha posat en marxa el Bus a Demanda.  

Propera aprovació del MPGM que permetrà començar a actuar sobre el nou CEM Can Cuiàs i 

els nous equipaments al Parc de l’Aqüeducte. 

2.Torn obert paraula. 

Preguntes agrupades Respostes 

Es demana la col·locació de la Marquesina al c/ 
Agudes. 100 i reposar les pilones que han tret. 

Es treballarà en aquest tema. 
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Es queixen que per la nit no hi ha cap autobús que 
vagi a la residència. Els taxis no venen. 

El Regidor comenta que s’estudiarà la solució. 

Hi ha zones en les que no es neteja. Al C/ 
Pedraforca, a partir de l’escola Ferrer i Guàrdia, 
tot i que hi ha contenidors no es netegen.  

El Regidor respon que probablement correspon al 
tema de zones privades i zones públiques. Els 
mapes de l’empresa de neteja no estan 
actualitzats. Es pren nota per solucionar el 
problema. 

Es demana que es col·loqui un banc a l’entrada del 
C/ Pedraforca 102-108, sobre la vorera per evitar 
que aparquin a sobre. 
 

Es treballarà. 

Demanen que entrin a netejar als interblocs del c/ 
Pedraforca 19-25 

Es traslladarà. 

Treuen el tema del civisme i del soroll dels bars. 
Controlar les llicències. Molts funcionen com a 
discoteques (Bar Kebab, Bar El Caribeño,). Hi ha 
problemes d’inseguretat. Demanen molta 
presència policial. 

Es treballarà. 

Al c/ Rasos de Peguera 94, a prop de la ferreteria, 
tothom aparca i barren el pas. Hi ha persones dins 
de les escales de les comunitats drogant-se. 

El conseller respon que s’havia presentat un 
projecte per fer unes escales mecàniques, però 
que els veïns l’havien rebutjat. 
Es treballarà. 

Comenten sobre les obres de les escales 
mecàniques del c/ Agudes 100,116. Deixaran la 
part de devant, una esplanada molt gran, amb 
terra. Volen saber si quedarà així. 

Es traslladarà. 

Es parla del civisme i la brutícia dels gossos. Ha 
vist la campanya veïnal que s’ha dut a terme, li ha 
agradat molt, però que no ha servit de res. 

Es continuarà treballant aquest tema. 
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Volen saber qui s’encarrega de netejar la baixada 
del c/ Pedraforca que comunica amb el polígon de 
Can Cuiàs. És una deixalleria. 

Es traslladarà. 

 

Finalitza el consell a les 20h 15m. 

 

 

 


